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I. Jaký byl úmysl zákonodárce

1) Ochránit krajinu, obce a města před torzy 
FVE elektráren po skončení jejich životnosti

2)  Zabránit živelnému nakládání s 
nebezpečnými odpady

3) Podpořit recyklaci 
4) „Došlápnout si“ na „solární barony



II.Co se zákonodárci podařilo?

1) Ochránit krajinu, obce a města před torzy 
FVE elektráren po skončení jejich životnosti

NE
- legislativa se vztahuje pouze na nejcennější část FV elektráren, 

na solární moduly

- ostatní méně cenné části recyklační systémy řešit nemusí



II.Co se zákonodárci podařilo?



II.Co se zákonodárci podařilo?

2) Zabránit živelnému nakládání s 
nebezpečnými odpady
3) Podpořit recyklaci 

neutrální dopad
- máme stávající odpadovou legislativu

- máme tržní hospodářství



II.Co se zákonodárci podařilo?

4) „Došlápnout si“ na „solární barony

ANO

- provozovatelé FV elektráren odvedou recyklačním systémům do 
roku 2018 cca 1,87 mld. Kč

- další veřejnou zostouzení (viz „kauza Úlehla“)

- další administrativní zátěž



II.Co se zákonodárci podařilo?
Přesunout business z trhu do temných 
uliček…

Jak by to vypadalo bez regulace:
- na trhu by soutěžily odborné společnosti se 

zájmem o suroviny v FV elektrárnách 
(křemík, stříbro, hliník, měď…)

- provozovatelé by FVE průběžně 
rekonstruovali (což komplikuje ERÚ)



II.Co se zákonodárci podařilo?
Přesunout business z trhu do temných 
uliček…

Jak to vypadá s regulací:
- těžiště tržní soutěže se přesunulo na pole 

kolektivních systémů, které jsou neziskové, 
ale přitom slibují jeden dárek za druhým

- provozovatelé FVE musí doufat, že je 
recyklační systémy milují 



III. Jak z toho ven?

přepracovat legislativu, aby: 
- chránila půdu a krajinu, tj. nevztahovala se 

jen na solární panely ale elektrárny jako 
celek

- 1,87 mld. Kč nebylo pokušením recyklačních 
systémů po dobu cca 20 let

- trh dostal šanci (pojištění, závazky výrobců, 
mezinárodní systémy jako PV Cycle)



III. Jak z toho ven?
Pokud jste provozovatel FVE…
…založit si vlastní systém.



www.pvrecovery.cz

Děkuji za pozornost.
Jan Palaščák
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